
PROTOKÓŁ nr LXV/2023
z LXVSesji Rady Gminy Grunwald 

z dnia 31 sierpnia 2023 r.
Początek obrad godz. 15 0 0

Zakończenie obrad godz 16  2 4  

Przewodniczyła: Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska.
Obecni Radni Gminy Grunwald (lista obecności zał. nr 1)
Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
1. Pan Adam Szczepkowski - Wójt Gminy Grunwald,
2. Pani Magdalena Makowska- Główna Księgowa,
3. Pan Jan Sokołowski- Sekretarz Gminy.

Podjęto uchwały od nr 486 do nr 496

Ad. pkt. 1. Otwarcie LXV  Sesji Rady Gminy.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  przywitała  przybyłych  gości  oraz
poinformowała,  że  obrady  są  utrwalane  za  pomocą  urządzeń  rejestrujących  obraz
i  dźwięk  oraz  dokonała  otwarcia  LXV  sesji  Rady  Gminy,  po  czym  na  podstawie  l isty
obecności stwierdziła kworum, przy którym można obradować i  podejmować prawomocne
uchwały Rady Gminy.  
Radni uwag nie zgłosil i .

Ad. pkt. 2. Przyjęcie porządku obrad na LXV  Sesję Rady Gminy.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  porządek  przesłany  był  radnym  na
skrzynki  posiedzenia.pl  oraz  opublikowany  w  BIP  Grunwald  zał .  2.  Poprosiła  radnych
o składanie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 

Wpłynął wniosek o dodanie do porządku obrad projektów uchwał:  

1.   w  sprawie  ustalenia  s tawki  za  1  km  przebiegu  pojazdu  na  potrzeby  obl iczenia
wysokości  zwrotu  kosztów  jednorazowego  przewozu  dzieci  i  uczniów
niepełnosprawnych  do  placówek  oświatowych  (na  komisj i  wspólnej  w  dniu  28-08-2023
r.  przez Sekretarza J .  Sokołowskiego);
2.  w  sprawie  powiadomienia  organów  nadzorczych  o  niereal izowaniu  przez  Wójta
uchwał  Rady  Gminy  (na  komisj i  wspólnej  w  dniu  28-08-2023  r.  przez  Radną  M.
Kamińską);

Radni  w głosowaniu jawnym jednogłośnie  wyrazi l i  zgodę na dodanie  ww. punktów do
porządku obrad.  

Wpłynął wniosek o usunięcie z porządku obrad projektu uchwały:
1.  w  sprawie  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  gruntowej  niezabudowanej ,  oznaczonej
jako  działka  nr  3/21,  obręb  Dylewo  (na  komisj i  wspólnej  w  dniu  28-08-2023  r.  przez
Radną E.  Ziejewska) .  
Radna- Pani  Ewa Ziejewska-  s twierdzi ła ,  że  zawsze można sprzedać tą  nieruchomość i
było wiele  sytuacj i ,  gdy ta  hydrofornia  ra towała Dylewko.  Proponuję  wstrzymać s ię  ze  
sprzedaży a  osoba,  która  chce kupić  to  niech sobie  wydzierżawi wtedy w razie  
konieczności  gmina będzie  mogła skorzystać.  

Radni  w głosowaniu jawnym jednogłośnie  wyrazi l i  zgodę na usuniecie  z  porządku
obrad.  

Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska-  wniosek  o  dodanie  do  porządku  obrad  projektu
uchwały  w  sprawie  wysokości  i  zasad  otrzymywania  diet  przysługujących  radnym  oraz
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soł tysom w Gminie  Grunwald.  Zmiana  w zakresie  terminu  wypłacania  diet  t j .  dodanie  §
9  "Wypłata  diety  za  dany  miesiąc  kalendarzowy,  następuje  jednorazowo  w  terminie  do
dnia  10  następnego  miesiąca  po  miesiącu,  w  którym powstało  prawo do  diety." .  Zostały
wykreślone punkty o wyrównaniu wypłaty diet .  

Radni  w głosowaniu jawnym jednogłośnie  wyrazi l i  zgodę na dodanie  ww. punktu do
porządku obrad.  

Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  złożył  wniosek  o  przesunięcie  punktu  w  sprawie
uchwalenia  zmiany  s tudium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania
przestrzennego gminy Grunwald jako pkt  4 .  

Radni więcej uwag nie zgłosili. 

Porządek obrad po zmianach:

1.  Otwarcie  – s twierdzenie  prawomocności  obrad.
2.  Przyjęcie  porządku obrad.
3.  Przyjęcie  protokołów:
3.1.  Nr LXIII /2023 z  LXIII  Sesj i  Rady Gminy Grunwald  z  dnia  22 -06-2023 r. ;
3.2.  Nr  LXIV/2023  z  LXIV  Nadzwyczajnej  Sesj i  Rady  Gminy  Grunwald  dnia  11-07-
2023r.
4.  Podjęcie  uchwały  przez  Radę  Gminę:  w  sprawie  uchwalenia  zmiany  s tudium
uwarunkowań i  kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Grunwald.
5 .  Sprawozdanie  Wójta  o działaniach podejmowanych w okresie  międzysesyjnym.
6.  Informacja  na  temat  technicznego  przygotowania  infrastruktury  szkół  do  rozpoczęcia
roku szkolnego.
7.  Analiza  planu  remontów  i  budowy  infrastruktury  związanej  ze  zbiorowym
zaopatrzeniem mieszkańców w wodę oraz z  odbiorem ścieków.
8. Podjęcie  uchwał  przez Radę Gminę:
8.1.  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald  na lata 2023-2034;
8.2.  w sprawie zmian w  budżecie  Gminy Grunwald na 2023 r. ;
8.3.  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  na  wyprzedzające  f inansowanie  zadań
finansowanych ze środków pochodzących z  budżetu Unii  Europejskiej ;
8.4.   w sprawie zgody na sprzedaż  dwóch części  działki  nr  176,  obręb Mielno;
8.5.  w  sprawie  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  dz.  nr  20  w
miejscowości  Wróble;
8.6.   w  sprawie  zgody  na  sprzedaż  w  trybie  przetargowym  nieruchomości  gruntowej
niezabudowanej ,  oznaczonej  jako działka nr  48 w miejscowości  Grunwald;
8.7.  w sprawie  zgody na  sprzeda ż w trybie przetargowym nieruchomości gruntowej niezabudowanej,
oznaczonej jako działka nr 18/18, obręb Pacółtowo;
8.8.  w sprawie  ustalenia  stawki  za  1  km przebiegu  pojazdu  na  potrzeby  obliczenia  wysokości  zwrotu
kosztów jednorazowego przewozu dzieci i uczniów niepełnosprawnych do placówek oświatowych;
8.9. w sprawie powiadomienia organów nadzorczych o nierealizowaniu przez Wójta uchwał Rady Gminy;
8.10.w sprawie wysokości  i  zasad otrzymywania diet  przysługujących radnym oraz sołtysom w Gminie
Grunwald. 
9.  Interpelacje  i  zapytania  radnych.

10.  Wolne wnioski  i  informacje .

11.  Zamknięcie  sesj i .

Radni uwag nie zgłosil i .
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Ad. pkt. 3.          Przyjęcie protokołów:  
3.1.        Nr LXIII/2023 z  LXIII Sesj i  Rady Gminy Grunwald  z  dnia 22       -06-      2023 r.;  
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  -  protokół  był  dostępny
w  biurze  obsługi  rady.  Radni  otrzymali  na  swoje  skrzynki  posiedzenia.pl .  Proponuję
przyjąć  protokół  nr  LXIII/2023  z  Sesji  Rady  Gminy  Grunwald  z  dnia  22.06.2023  roku
bez odczytywania.
Radni uwag nie zgłosili.

Wyniki imienne:

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk nie głosował

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Rada Gminy Grunwald przyjęła protokół LXIII /2023 z dnia 22.06.2023 roku bez
odczytywania.

Radni uwag nie zgłosili.

3.2.  Nr LXIV/2023  z  LXIV Nadzwyczajnej  Sesj i  Rady  Gminy  Grunwald  dnia  11-07-
2023r.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  -  protokół  był  dostępny
w  biurze  obsługi  rady.  Radni  otrzymali  na  swoje  skrzynki  posiedzenia.pl .  Proponuję
przyjąć  protokół  nr  LXIV/2023  z  Nadzwyczajnej  Sesji  Rady  Gminy  Grunwald  z  dnia
11.07.2023 roku bez odczytywania.
Radni uwag nie zgłosili.

Wyniki imienne:

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA
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2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata WSTRZYMAŁA SIĘ

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Rada Gminy Grunwald przyjęła protokół LXIV/2023 z dnia 11.07.2023 roku bez
odczytywania.

Radni uwag nie zgłosili. 
Ad.  pkt.  4.        Podjęcie  uchwały  przez  Radę  Gminę:       w  sprawie  uchwalenia  zmiany  
studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  gminy
Grunwald  .
Biuro  Architektoniczno-Urbanistyczne  BDK  -  Michał  Sobieraj  -  przedstawił  ww.
projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem.  Jest  to  zmiana  cząstkowa  i  dotyczyła
możl iwości  zmiany  MPZ  pod  źródła  energi i  pow.  500  kW  i  t rzeba  było  zmienić
studium uwarunkowań na wniosek właściciel i  działki .  
Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska- odczytała ww. uchwałę(zał .  nr 2).
Biuro  Architektoniczno-Urbanistyczne  BDK  -  Michał  Sobieraj  -  złożył  wniosek  o
wykreślenie  w tytule  uchwały s łów "z s iedzibą w Gierzwałdzie" .
Radni  wyrazi l i  zgodę.
Radni więcej uwag nie zgłosil i .

głosowanie w sprawie uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy Grunwald.

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata ZA
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4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Podjęto uchwałę nr LXV/486/2023 z dnia 31 sierpnia 2023 r.  w sprawie uchwalenia
zmiany studium uwarunkowań i  kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy

Grunwald.
Radni uwag nie zgłosil i .  

Ad. pkt.  5      . Sprawozdanie Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym.  
Wójt Gminy Grunwald- Pan Adam Szczepkowski- sprawozdanie międzysesyjne Wójta Gminy Grunwald 
za okres  22 czerwca 2023 r. do 31.08.2023 r. 
1.  Rozbudowa kanalizacji  sanitarnej  w miejscowości Stębark -  etap II oraz  budowa sieci  wodociągowej

w miejscowości Kiersztanowo. Zakończono i odebrano wykonane roboty ziemne i montażowe związane
z realizacja  inwestycji  –  „Budową sieci  wodociągowej  w miejscowości  Kiersztanowo”.  Wykonawcą
robót była firma - Roboty Ziemne Wodno – Kanalizacyjne Marek Sławiński. Trwają prace związane
z  realizacją  „Rozbudowy  kanalizacji  sanitarnej  
w  miejscowości  Stębark  etap  II”,  wykonawca  robót  -Zakład  Budowlano  –  Drogowy  „TRAKT”
Krzysztof  Kaczmarczyk,  11-010  Barczewo,  ul.  Jana  Brzechwy  21.  Inwestycja  realizowana
z  dofinansowaniem  w  wysokości  100  %  kosztów  kwalifikowalnych  ze  środków  Unii  Europejskiej
objętego  Programem  Rozwoju  Obszarów  Wiejskich  na  lata  2014-2020.  Inwestycja  planowana  do
zakończenia w 2024 r.

2. Budowa sieci wodociągowej do miejscowości Lipowa Góra. Z uwagi na ograniczone zainteresowanie
przetargiem  (brak  złożenia  kompleksowo  ofert  na  wykonanie  modernizacji  oczyszczalni  ścieków
w  Gierzwałdzie  i  sieci  wodociągowej),  przesunięto  termin  złożenia  ofert  i  udzielenia  zamówienia
publicznego,  które  zostało  ogłoszone  w  Biuletynie  Zamówień  Publicznych.  Na  budowę  sieci
wodociągowej  uzyskano  dofinansowanie  z  Rządowego  Funduszu  Polski  Ład:  Programu  Inwestycji
Strategicznych,  Edycja  2,  z  uwagi  na  brak  zainteresowaniu  wykonawców  realizacją  zamówienia
przesunięto termin składania ofert.

3.  Przebudowa  drogi  gminnej  wewnętrznej  w  miejscowości  Frygnowo.  Gmina  Grunwald  uzyskała
dofinansowanie na realizację inwestycji ze środków Europejskiego Funduszu Rolnego na rzecz Rozwoju
Obszarów Wiejskich w ramach PROW na lata 2014-2020 w wysokości 63,62 % wartości  inwestycji
(746 730,00 zł). Inwestycja zlokalizowana jest na działkach nr 276, 278, 269/2 w Frygnowie. Planowany
zakres  rzeczowy inwestycji  obejmuje  wykonanie  nawierzchni  drogi  z  betonu asfaltowego długości  -
661,5 m, szer.  4,5 m, oznakowanie drogi,  rowy odwadniające.  Planowany zaktualizowany,  całkowity
koszt realizacji operacji wynosi - 1 173 551,47 zł. 
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4.  Budowa  sali  gimnastycznej  z  łącznikiem  i  zapleczem  socjalnym  przy  Szkole  Podstawowej
w Szczepankowie. W wyniku przeprowadzonego postępowania o udzielenie zamówienia publicznego na
wykonanie:  sali  gimnastycznej  o  wym.  12,00  x  24,00  m,  łącznik  z  zapleczem  socjalnym  o  wym.
14,00x 9, 00 m w części parterowej oraz pokojem trenera i nauczyciela wychowania fizycznego w części
piętrowej, dokonano wyboru oferty wykonawcy z najniższą ceną. 

5.  Przebudowa  i  modernizacja  drogi  gminnej  dojazdowej  do  gruntów  rolnych  
w  Łodwigowie.  Przygotowano  procedurę  przetargową  i  opublikowano  ogłoszenie  o  przetargu
w Biuletynie Zamówień Publicznych. Inwestycja uzyskała dofinansowanie w postaci dotacji w wysokości
150 000,00 zł na przebudowę/modernizację drogi gminnej dojazdowej do gruntów rolnych, ze środków z
budżetu  Województwa  Warmińsko-Mazurskiego,  pochodzących  z  tytułu  wyłączenia  gruntów rolnych
i produkcji rolniczej. 

6. Remont odcinaka drogi gminnej Nr 155001 N Gierzwałd – Domkowo długości -1 km. Inwestycja nadal
oczekuje na ocenę złożonego wniosku o dofinansowanie remontu odcinka drogi gminnej Nr 155001 N
relacji Gierzwałd – Domkowo długości 1,000 km ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg na
2023 r. Planowany zakres rzeczowy obejmuje wykonanie nawierzchni asfaltowej na istniejącej nierównej
nawierzchni drogi z płyt betonowych. Oczekujemy na rozstrzygnięcie wniosku. 

7.  Przebudowa  drogi  gminnej  w  miejscowości  Rychnowo,  Domkowo i  Kitnowo,  Dylewo. Z uwagi  na
ograniczone  zainteresowanie  przetargiem  (brak  złożenia  oferty),  przesunięto  termin  złożenia  ofert
i  udzielenia  zamówienia  publicznego,  które  zostało  ogłoszone  w Biuletynie  Zamówień  Publicznych.
Inwestycja uzyskał dofinansowanie z Rządowego Funduszu Polski Ład II Edycja: Programu Inwestycji
Strategicznych . 

8. Modernizacja infrastruktury kulturalnej i społecznej w miejscowości Mielno w gminie Grunwald – etap I.
W wyniku przeprowadzonego postępowania  o  udzielenie  zamówienia  publicznego dokonano wyboru
wykonawcy i podpisano umowę. Wykonawca robót Usługi Remontowo – Budowlane Wiesław Zdzisław
Dawid, Działdowo, który złożył najkorzystniejszą ofertę z ceną 2 275 000,01 zł. 

9.  Przebudowa,  rozbudowa  i  modernizacja  oczyszczalni  ścieków  w  Gierzwałdzie  –  Etap  I  część
mechaniczna.  Z uwagi na ograniczone zainteresowanie przetargiem (brak złożenia oferty), przesunięto
termin  złożenia  ofert  i  udzielenia  zamówienia  publicznego,  które  zostało  ogłoszone  w  Biuletynie
Zamówień Publicznych.

10. Podpisano 25 umów na dostarczenie wody i ścieków. 
11.  Wszczęto  postępowania  administracyjnego  w  sprawie  wydania  decyzji  o  środowiskowych

uwarunkowaniach  dla  przedsięwzięcia  polegającego  na  ”Budowie  farmy  fotowoltaicznej  „Góry
Łubiańskie PV III” o mocy do 3 MW.

12. Sporządzono i wydano decyzję o środowiskowych uwarunkowaniach dla następujących przedsięwzięć:
-  Budowa  „Elektrowni Fotowoltaicznej GIERZWAŁD II o maksymalnej mocy przyłączeniowej 89 MW
wraz z infrastrukturą towarzyszącą oraz urządzeniami do wytwarzania energii elektrycznej”,  realizowanego
na działce nr 10/52 w obrębie ewidencyjnym Gierzwałd. 
-  Budowa  „Elektrowni fotowoltaicznej  MARCINKOWO o maksymalnej  mocy przyłączeniowej 50 MW
wraz z infrastrukturą towarzyszącą oraz urządzeniami do wytwarzania energii elektrycznej” realizowanego
na działce nr 103/4 w obrębie ewidencyjnym Marcinkowo. 
-  Budowa „Elektrowni fotowoltaicznej KORSZTYN I o maksymalnej mocy przyłączeniowej 53 MW wraz
z infrastrukturą towarzyszącą oraz urządzeniami do wytwarzania energii elektrycznej” realizowanego na dz.
nr 15/12 w obrębie Korsztyn. 
13.  W dniu  10 lipca  2023 r.   Zarząd Województwa Warmińsko-Mazurskiego uchylił  w całości  decyzję

administracyjną Dyrektora Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Olsztynie nakładającą korektę finansową
w kwocie 44 998,45 zł, przeznaczonych na realizację projekt pn. „Akademia Malucha”.

14. Prace wykonane przez RGK: 
1. Wykonano remont łazienek i korytarzy w GOPS w Gierzwałdzie.

2. Wykonano wymianę hydroforu, zbiorników, zasuw, zaworów i rur w hydroforni w Rychnowskiej
Woli.

3. Wykoszono trawę na cmentarzu w Stębarku.

4. Położono  rury  do  przepływu  powietrza  od  dmuchawy  do  zbiornika  retencyjnego
na oczyszczalni ścieków w Gierzwałdzie.

5. Wyremontowano i zamontowano pompę w przepompowni ścieków w Mielnie.
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6. Pocięto i przewieziono drewno z Rychnowskiej Woli do Gierzwałdu.

7. Wyremontowano i pomalowano przyczepę (tandem).

8. Wyremontowano, pomalowano i wypielono plac zabaw w Marcinkowie, Kitnowie, Stębarku, Gierz-
wałdzie, Zybułtowie, Mielnie, Dylewie i Rychnowie.

9. Wymieniono pompę głębinową w Gierzwałdzie.

10. Położono rury kanalizacyjne od budynku Domu Kultury do studzienki i ułożono polbruk.

11. Wykoszono trawę na wszystkich hydroforniach i przepompowniach ścieków.

12. Usunięto awarię elektryczną na przepompowni ścieków.

13. Usunięto dwa przecieki na sieci wodnej w Grunwaldzie przy hydroforni.

14. Skoszono trawę na boisku w Szczepankowie i placu zabaw w Grunwaldzie.

15. Położono rury wodne od hydroforni w stronę studni głębinowej- około 70 m.

16. Wyczyszczono wszystkie przepompownie ścieków i odstojniki w gminie.

17. Wymieniono pompę głębinową, zawór zwrotny i rury pionowe- około 35m w Grunwaldzie

18. Usunięto awarię na sieci wodnej w Łodwigowie.

19. Wykonano remont świetlicy w Kitnowie.

20. Udrożniono kanalizację w Pacółtówku.

21. Wyremontowano pomieszczenie gospodarcze w Rychnowskiej Woli (przy hydroforni).

22. Wykonano płukanie wszystkich hydroforni w gminie.

23. Wykoszono trawę, wypielono przy grobach i pomalowano krzyże na cmentarzach 
I wojny światowej.

24. Rozplantowano mieszankę i zwałowano na drodze gruntowej w Lubianku.

25. Przycięto krzewy i gałęzie przy drodze gruntowej przy budynku 34 i 36 w Mielnie.

26. Rozplantowano mieszankę zwałowano drogę na drodze gruntowej do Dylewka.

27. Usunięto awarię na sieci wodnej w Dylewie.

28. Położono blachę trapezową na dachu świetlicy w Kitnowie.

29. Wyrównano drogę gruntową z Pacółtowa do Mielna.

30. Wycięto krzewy i wykonano szerszy wyjazd z drogi gruntowej na asfaltową w Mielnie.

31. Zamontowano hydrant i zasuwy w Rychnowie.

32. Wykonano i zamontowano bramę wjazdową do oczyszczalni ścieków w Gierzwałdzie.

33. Szpachlowano i pomalowano pomieszczenie „zerówki” w Szczepankowie.

34. Wyremontowano drogę gruntową do oczyszczalni ścieków w Gierzwałdzie.

35. Wyrównano drogę gruntową Frygnowo- Stębark.

36. Wyremontowano drogę gruntową w Ominie.

37. Usunięto awarię na sieci wodnej przy hydroforni Grunwald.

38. Usunięto awarię na przepompowni ścieków w Mielnie.

39. Skoszono trawę w Dylewie.

40. Usunięto awarię na sieci wodnej w miejscowości Wróble.

41. Skoszono trawę na placu zabaw i przy mostku w Rychnowskiej Woli.

42. Położono 70 m rury fi 100 do hydrantu od rury fi 160 w Stębarku przy szkole.

43. Położono rurę fi 100 od hydrantu do dwóch studni głębinowych o łącznej długości około 180m.

44. Skoszono trawę na boisku przy szkole w Szczepankowie.

45. Skoszono trawę i wyczyszczono wszystkie przepompownie ścieków w gminie.

46. Usunięto awarię na sieci wodnej w Stębarku.

47. Ułożono płyty i wyrównano teren przy skwerku w Stębarku.

48. Nawieziono szlakę i rozplantowano na drodze gruntowej w Rychnowie.
Radni uwag nie zgłosil i .
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Ad. pkt. 6     Informacja na temat technicznego przygotowania infrastruktury szkół  do   
rozpoczęcia roku szkolnego.
Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska- materiały zostały radnym przesłane i omówione na 
wspólnym posiedzeniu komisji (zał. nr 3).
Radni  uwag nie  zgłosi l i .  

Ad. pkt  .   7 .        Analiza planu remontów i  budowy infrastruktury związanej  ze  zbiorowym  
zaopatrzeniem mieszkańców w wodę oraz z  odbiorem ścieków.
Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska- materiały zostały radnym przesłane i omówione na 
wspólnym posiedzeniu komisji (zał. nr 4).
Radni  uwag nie  zgłosi l i .  

Ad. pkt.8  . Podjęcie uchwał przez Radę Gminy:  
8.1.   w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald  na lata 2023-2034.  
Główna  Księgowa-  Pani  Magdalena  Makowska-   poinformowała, że po wnioskach z komisji
dodała informacje o przeznaczeniu środków z działu 710, które zostały przesunięte i w dziale 758 rozpisano
na jaki cel została rozpina kwota 1 702 236 zł wynikająca z subwencji ogólnej. 
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  zapytał  o  pkt  III  w   2023   roku   Gmina   planuje
przychody  w   kwocie   2  229  224,61,   z   tego:   1.291   566,97   zł  w  formie  pożyczki  z
BGK  na  wyprzedzające  finansowanie  projektu  z  PROW  oraz  937.657,64  w   formie
nadwyżki  z  lat  ubiegłych,  skąd  takie  problemy  z  płatnościami  skoro  jest  nadwyżka
budżetowa.  Pytałem na  komisji  Panią  Skarbnik,  która  stwierdziła,  że  tych  pieniędzy  nie
ma fizycznie na tym koncie,  prosiłem nawet o wyciąg z konta na ten czas.  
Główna  Księgowa-  Pani  Magdalena  Makowska-  nie  wiem  z  jaką  skarbnik  Pan
rozmawiał  odnośnie  tego,  że  nie  ma  tych  pieniędzy  na  koncie.  Kwota  ta  została  jako
plan  projektu  budżetu  stworzonego  przez  RIO  i  ta  kwota  nie  została  zmieniona.
Niewypłacanie  pieniędzy  ze  środków,  to  wie  Pan  doskonale,  że  mamy  bardzo  dużo
zobowiązania do opłacania i  nie wystarcza do opłacanie wszystkiego w terminie.
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  interesuje  mnie  kwota  937  657,64,  która  wg  Pani
znajduje się jako nadwyżka budżetowa w formie nadwyżki z lat  ubiegłych.
Główna  Księgowa-  Pani  Magdalena  Makowska-  j a  powiedziałam  jaki  był  projekt
budżetu przedstawiony przez RIO. 
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  rozmawiamy  o  konkretnych  pieniądze,  czy  one
znajdują się na koncie?
Główna Księgowa-  Pani  Magdalena  Makowska-  to  jest  plan,  to  jest  kwota  wynikająca
z budżetu.  
Radni więcej uwag nie zgłosil i .  
Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska- odczytała ww. uchwałę(zał .  nr 5).
Radni  uwag nie  zgłosi l i .  

głosowanie w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2023– 2032.

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk WSTRZYMAŁ SIĘ

3 Kamińska Małgorzata ZA
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4 Królikowski Adam WSTRZYMAŁ SIĘ

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna WSTRZYMAŁA SIĘ

Podjęto  uchwałę  nr  LXV/487/2023  z  dnia  31  sierpnia  2023  r.  w  sprawie  zmiany
Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2023-2034. 
Radni uwag nie zgłosil i .

8  .2.   w sprawie zmiany  budżetu Gminy Grunwald na 2023 r.   

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska- odczytała ww. uchwałę(zał .  Nr 6).
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  w  pierwszej  wersji  zmian  w  budżecie  było  230  977  zł
na  wzrost  obsługi  zadłużenia  a  teraz  dodatkowo  jest  175  236  zł ,  łączna  suma  wynosiła
na obsługę długu 794 000 zł  a teraz prawie 1 mln zł ,  ta obsługa nas tyle kosztuje.
Główna  Księgowa-  Pani  Magdalena  Makowska-  zostały  przeniesione  środki,  które  w
pierwotnej  wersji  uchwały  nie  zawierała  1  700  000  zł  i  żeby  zabezpieczyć  środki  na
odsetki  zostało  zdjęte  z  innego  paragrafu  a  po  otrzymaniu  środków  cofnęłam,  które
zostały zabrane na odsetki .  
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  i le  wynosi  teraz  obsługa  długu.  Teraz  wiem  o  co
chodzi.  
Główna Księgowa- Pani Magdalena Makowska- 7 94 000 zł  obsługa długu.
Radni więcej uwag nie zgłosil i .

głosowanie w sprawie zmian w budżecie Gminy Grunwald na 2023 r.

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk WSTRZYMAŁ SIĘ

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam ZA
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5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Podjęto  uchwałę  nr  LXV/488/2023  z  dnia  31  sierpnia  2023  r.  w  sprawie  zmian
w budżecie Gminy Grunwald na 2023 r.
Radni uwag nie zgłosil i .  

8.3.    w         sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  na  wyprzedzające        f inansowanie  zadań  
f inansowanych ze środków pochodzących z  budżetu Unii  Europejskiej .  
Przewodnicząca Rady Gminy-Pani Ewa Bawolska- odczytała ww. uchwałę  (zał .  nr 7).
Radni uwag nie zgłosil i .  

głosowanie w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie zadań finansowanych ze 
środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej;

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona ZA
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12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Podjęto  uchwałę  nr  LXV /489/2023  z  dnia  31  sierpnia  2023  r.  w  sprawie  zaciągnięcia
pożyczki  na  wyprzedzające  f inansowanie  zadań  f inansowanych  ze  środków
pochodzących z  budżetu Unii  Europejskiej .  
Radni uwag nie zgłosil i .  

8.4.    w sprawie zgody na sprzedaż  dwóch części  działki  nr 176,  obręb Mielno.  
Przewodnicząca Rady Gminy-Pani Ewa Bawolska- odczytała ww. uchwałę (zał .  nr 8).
Radni uwag nie zgłosil i .  

głosowanie w sprawie zgody na sprzedaż dwóch części działki nr 176, obręb Mielno;

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Radni uwag nie zgłosil i .
Podjęto  uchwałę  nr  LXV  /490/2023  z  dnia  31  sierpnia  2023  r.   w  sprawie  zgody  na
sprzedaż dwóch części  działki  nr 176, obręb Mielno.
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8.5.     w  sprawie  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  dz.  nr  20      
w miejscowości  Wróble.
Przewodnicząca Rady Gminy-Pani Ewa Bawolska- odczytała ww. uchwałę (zał .  nr 9).
Radni uwag nie zgłosil i .  

głosowanie w sprawie zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej dz. nr 20 w miejscowości Wróble;

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Podjęto  uchwałę  nr  LXV  /491/2023  z  dnia  31  sierpnia  2023  r.   zgody  na  sprzedaż
nieruchomości niezabudowanej dz.  nr 20 w miejscowości Wróble

Radni uwag nie zgłosil i .  

8.6.         w sprawie  zgody na sprzedaż  w trybie  przetargowym nieruchomości  gruntowej  
niezabudowanej,  oznaczonej  jako działka nr 48 w miejscowości  Grunwald.
Przewodnicząca Rady Gminy-Pani Ewa Bawolska- odczytała ww. uchwałę (zał .  nr 10).
Radni uwag nie zgłosil i .  

głosowanie w sprawie zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej niezabudowanej, oznaczonej jako 
działka nr 48 w miejscowości Grunwald;

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto
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Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Podjęto  uchwałę  nr  LXV  /492/2023  z  dnia  31  sierpnia  2023  r.  w  sprawie  zgody  na
sprzedaż  nieruchomości  gruntowej  niezabudowanej,  oznaczonej  jako  działka  nr  48  w
miejscowości Grunwald.
Radni uwag nie zgłosil i .  

8.7.  w  sprawie  zgody  na  sprzeda      ż  w  trybie  przetargowym  nieruchomości  gruntowej  
niezabudowanej, oznaczonej jako działka nr 18/18, obręb Pacółtowo.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-Pani  Ewa  Bawolska  -  odczytała  ww.  uchwałę  (zał .  nr
11).
Radni uwag nie zgłosil i .  

głosowanie w sprawie zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej niezabudowanej, oznaczonej jako 
działka nr 18/18, obręb Pacółtowo.

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam ZA
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5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Podjęto  uchwałę  nr  LXV  /493/2023  z  dnia  31  sierpnia  2023  r.  w  sprawie  zgody  na
sprzedaż  nieruchomości  gruntowej  niezabudowanej,  oznaczonej  jako  działka  nr  18/18,
obręb Pacółtowo.
Radni uwag nie zgłosil i .

8.8. w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu na potrzeby obliczenia wysokości zwrotu
kosztów jednorazowego przewozu dzieci i uczniów niepełnosprawnych do placówek oświatowych.
Przewodnicząca Rady Gminy-Pani Ewa Bawolska- odczytała ww. uchwałę (zał .  nr 12).
Radni uwag nie zgłosil i .  

głosowanie w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu na potrzeby obliczenia wysokości zwrotu 
kosztów jednorazowego przewozu dzieci i uczniów niepełnosprawnych do placówek 
oświatowych

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA
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10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Podjęto  uchwałę  nr  LXV  /494/2023  z  dnia  31  sierpnia  2023  r.  w  sprawie  ustalenia
stawki  za  1  km  przebiegu  pojazdu  na  potrzeby  obliczenia  wysokości  zwrotu  kosztów
jednorazowego  przewozu  dzieci  i  uczniów  niepełnosprawnych  do  placówek
oświatowych. 
Radny- Pan Sławomir Matuszewski -  i le wynosi stawka dla samochodów prywatnych?
Główna  Księgowa-  Pani  Magdalena  Makowska-  pow.  900  m 3  pojemność  si lnika
1,15 zł .  
Radni więcej uwag nie zgłosil i .  

8.9.  w sprawie  powiadomienia organów nadzorczych o  nierealizowaniu przez Wójta uchwał  Rady
Gminy.
Przewodnicząca Rady Gminy-Pani Ewa Bawolska- odczytała ww. uchwałę (zał .  nr 13).
Radni uwag nie zgłosil i .  

głosowanie w sprawie powiadomienia organów nadzorczych o nierealizowaniu przez Wójta uchwał Rady 
Gminy

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia WSTRZYMAŁA SIĘ

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz WSTRZYMAŁ SIĘ

9 Piasecki Arkadiusz WSTRZYMAŁ SIĘ

10 Sawicki Jerzy PRZECIW

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław WSTRZYMAŁ SIĘ
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14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Podjęto  uchwałę  nr  LXV  /495/2023  z  dnia  31  sierpnia  2023  r.  w  sprawie
powiadomienia  organów  nadzorczych  o  nierealizowaniu  przez  Wójta  uchwał  Rady
Gminy.
Radni uwag nie zgłosil i .

8.10.w sprawie wysokości i zasad otrzymywania diet przysługujących radnym oraz sołtysom w Gminie
Grunwald. 
Przewodnicząca  Rady  Gminy-Pani  Ewa  Bawolska- odczytała  wprowadzone  zmiany  do
uchwały (zał .  nr 14),  pozostałe zapisy pozostają bez zmian. 
Radni uwag nie zgłosil i .  

głosowanie w sprawie wysokości i zasad otrzymywania diet przysługujących radnym oraz sołtysom w 
Gminie Grunwald

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia WSTRZYMAŁA SIĘ

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz WSTRZYMAŁ SIĘ

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Podjęto  uchwałę  nr  LXV  /496/2023  z  dnia  31  sierpnia  2023  r.  w  sprawie  wysokości
i  zasad otrzymywania diet  przysługujących radnym oraz sołtysom w Gminie Grunwald.
Radni uwag nie zgłosil i .

Ad. pkt. 11  .   Interpelacje i zapytania radnych.  
Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska-  zapytała  o  złożony  wniosek  w  maju  w  sprawie
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przygotowania  uchwały w sprawie  l ikwidacji  Grunwaldzkiego Centrum Sportu,  Rekreacji
i  Turystyki,  na jakim jest  etapie?
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski -  taka  uchwała  nie  jes t
przygotowywana,  to  jes t  zbyt  poważna  decyzja  i  należy  przeprowadzić  konsul tacje
z  mieszkańcami.  Za  dużo  s ię  dzieje  w  GCSRiT,  żeby  jednym  głosem  l ikwidować,
za  chwile  zostanie  Pani  obwołana  l ikwidatorką  gminy,  musi  s ię  Pani  z  tym  l iczyć.  Nie
kosztuje  nas  to  więcej  a  mieszkańcy chcą i  t rzeba s ię  z  nimi l iczyć.
Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska-  skoro  tak  świetnie  działa  to  i le  osób  jest
zatrudnionych, kto prowadzi zajęcia i  z jakim przygotowaniem?
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski -  są  zatrudnieni  instruktorzy,  jeżel i
Pani  chce  przygotujemy  sprawozdanie  a le  naj lepiej  zajrzeć  do  obiektów  i  zobaczyć
a naj lepiej  zacząć korzystać.
Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska-  był  zgłoszony  wniosek  formalny  i  powinna  zostać
przygotowana  odpowiedź,  że  ta  sprawa  nie  jest  posunięta  dalej .  Zapytała  o  obecność
radcy prawnego, nie ma go teraz i  nie było na komisji .
Sekretarz Gminy- Pan Jan Sokołowski- obecnie zatrudniony jest  Maciej  Kamiński,  
który posiada uprawnienia trenera oraz sędzi w związku piłki  nożnej warmińsko -  
mazurski,  poza tym z programu rządowego są zatrudnione dwie osoby sprawujące opiekę 
nad orl ikami,  poza tym są zajęcia fi tness w Gierzwałdzie w Stębarku. 
Radca prawny dwa tygodnie temu dotarła do nas informacja,  że sesja miała być w środę 
natomiast  termin był uzgodniony na 30 sierpnia i  został  zmieniony na 31 sierpnia.  

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  termin  od  początku  był  ustalony
na 31 sierpnia.

Sekretarz Gminy- Pan Jan Sokołowski- bardzo proszę o informację z wyprzedzeniem. 
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  kiedy  będą  wypłacone  nauczycielom  wyrównania  i
wakacyjne?
Wójt Gminy Grunwald- Pan Adam Szczepkowski-  jak będą na konice środki  na koncie,
tak  żeby  wypłacić  wszystkim  równo,  planujemy  6-7  września  jak  wpłyną  pieniądze  z
subwencji .  
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- co  z windykacją opłaty eksploatacyjnej.  
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski-   były  dwa  tytuły  wykonawcze  oba
zaskarżone  przez  wierzyciela,  który  złożył  skargę  do  SKO  i  od  dwóch  tygodni  sprawa
jest  w SKO. 
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  jeżeli  decyzja  jest  prawomocna  to  już  w  roku  2019
można  było  przystąpić  do  windykacji ,  tak  zrobił  Narodowy  Fundusz  Środowiska
przystąpił  do  windykacji .  W  listopadzie  będzie  5  lat  i  będzie  przedawniona  to  jedyny
plus  będzie,  że  nie  będzie  wprowadzone  do  budżetu  ta  kwota  na  lata  przyszłe.
Chciałbym  ten  tytuł  wykonawczy  zobaczyć,  czy  mam  wystąpić  do  przewodniczącej  z
wnioskiem. 
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski-  oczywiście  może  Pan  zobaczyć,  ale
to  nie  gmina  się  odwołała  tylko  przedsiębiorca  i  SKO  musi  rozpatrzeć  wnioski,  nie  jest
to zależne już od nas.  
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- gmina może jednocześnie prowadzić windykacje.
Wójt Gminy Grunwald- Pan Adam Szczepkowski-  nie może, bo jest  zawieszone.
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- kto zawiesił?
Wójt Gminy Grunwald- Pan Adam Szczepkowski-  Urząd Skarbowy. 
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- chciałbym zobaczyć tą decyzję.
Radna-  Pani  Ewa Ziejewska-  zapytała,  czy  osoby  odchodzące  na  emeryturę  zostało  im
wypłacone środki z KZP.
Główna Księgowa- Pani Magdalena Makowska- część tak ale musiałbym to sprawdzić.
Radna-  Pani  Ewa  Ziejewska-  z  tego  co  wiem  to  nie  mają  zapłacone  a  odeszli  w
grudniu.  
Radni więcej  uwag nie zgłosil i .  
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Ad. pkt. 12. Wolne wnioski i informacje.

Dyrektor SP w Gierzwałdzie - Pani Anna Pankowska -  szkoła w Gierzwałdzie znalazła się w trudnej
sytuacji  i  postanowiłam  o  tym  poinformować  Radę  Gminy  za  pośrednictwem  przewodniczącej  tj.  nie
wypłacane są świadczenia oraz zajęto konto przez ZUS. Informacja skierowana do rady do prośba, mam
zapowiedzi od pracowników pozwów sądowych, dlatego proszę radnych o pomoc w tej trudnej sytuacji, aby
tutaj na radzie się pochylić nad sytuacją. Nie jest to skarga lecz prośba, bo rozumiem, że gmina nie ma
wystarczających środków, ale nie wypłacenie należnych zobowiązań pracownikom grozi odpowiedzialnością
karną dyrektorom. Zostało wypłacone zaległe świadczenie emerytalne na szczęście . To nie jest skarga lecz
prośba i  proszę o zrozumienie  mnie jako pracodawcę.  Przekierowanie tych informacji  do zewnętrznych
nstytucji  spowodowałoby  szereg  kontroli,  których  chciałabym uniknąć,  gdyż  jako  dyrektor  mam wiele
ważnych zadań a takie kontrole odciągają od zadań i nie spowodowałoby to poprawy sytuacji naszej szkoły.
W chwili obecnej jest kontrola PIP i nie powoduje to poprawy sytuacji a jedynie stwierdza stan faktyczny, o
którym wiemy i  nie  jest  to  sposób na rozwiązanie  problemów. Proszę o podjęcie  decyzji  i  stosownych
uchwał, które poprawią finansową gminy. Naliczenie subwencji oświatowej na podstawie mojej szkoły i
ilości uczni wystarcza prawie w 100% dla mojej szkoły. 
Radny-  Pan Henryk Kacprzyk-  n ie  jest  to  w porządku gdy nie  otrzymuje  się  pieniędzy
za  swoją  dzieżką  pracę  i  jest  to  przykre,  ale  rada  nie  ma  wpływu,  żeby  tą  sytuację
poprawić  przy  sprzeciwie  zarządu.  Na  początku  roku  przedstawiono  projekt  uchwały
budżetowej,  który  rada  nie  przyjęła,  bo  uważała  go  za  budżet  nierealny.  Budżet  został
przeforsowany  i  uchwalony  przez  RIO  i  na  dzień  dzisiejszy  ze  sprawozdań  RB-27
wynika,  że  do  tego  budżetu  brakuje  8  343  629  zł  i  nie  da  się  pracować.  Apelowałem do
radnych,  żeby  uchwalić  budżet  realny,  gdzie  będą  kwoty  sztywne  i  najważniejsze  są
wydatki  na  oświatę.  Nie  będę  dyskutował  o  przyczynach  tej  sytuacji  ale  dawanie
złudzeń,  że  obligacje  coś  zmienią  a  nic  nie  zmienią  oprócz  dodatkowych  opłat
i  pozostawienie  długów  potomków.  W  chwili  obecnej  w  gminie  trzeba  podjąć  prace
naprawcze,  bo  po  trzecim  kwartale  okaże  się,  że  mamy  17  mln  długów  a  pieniądze  z
obligacji  nic  nie  dają  tylko  się  je  radośnie  wydatkuje.  Pani  skarbnik  powiedziała
pozytywne  zdanie,  że  jak  dokonaliśmy  przychody  w  32%  to  i  wydatki  w  32%  też
wykonywaliśmy,  ale  nie  było  w  nich  tych  należności.  Rada  jest  za  tym,  żeby  oświatę
wspierać  i  nie  jest  za  radykalnymi  posunięciami,  przed  którymi  bronią  się  wszystkie
samorządy. 
Sekretarz  Gminy-  Pan  Jan  Sokołowski-  raport,  który  referował  sytuację  oświaty  informował,  że
subwencja wynosi 6 mln zł a wydatki wynoszą ponad 12 mln zł. Wynagrodzenia dla nauczycieli to kwota
3 362 000 zł z tego pracownicy niepedagogiczni 1 045 655 zł,  subwencja nie jest w stanie pokryć nawet
wydatków bieżących  a  co  dopiero  utrzymanie  szkoły.  Wspomnę  to  co  mówił  kierownik  oświaty,  żeby
pochylić się nad realną siecią szkół.
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  k ierownik  referatu  musiała  określić  kwotę  i  podać  do
projektu  budżetu  na  oświatę  i  rada  nie  planowała  innych  wydatków zbędnych  jeżeli  nie
miałaby  na  oświatę.  Trzeba  ustalić  sztywne  wydatki  i  tego  nie  ruszać  a  okazuje  się,  że
pieniądze,  które trafiają do oświaty nie wiadomo gdzie są.  
Radni więcej uwag nie zgłosil i .  

Ad. pkt.  13.  Zamknięcie sesji .
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  wobec  zrealizowania  porządku
obrad Przewodnicząca Rady Gminy zamknęła LXV sesję Rady Gminy Grunwald.

                 Protokołowała        Przewodnicząca Rady Gminy

Iwona Mikołajczak Ewa Bawolska
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